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Protokół Nr XV/2020 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 20 lipca 2020 r. 

 

Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 20 lipca 2020 r.  

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 15
30

.  

W sesji uczestniczyli: 

1) wszyscy radni Rady Gminy Żołynia; 

2) sołtysi wszystkich sołectw Gminy Żołynia; 

3) Wójt Gminy Żołynia; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia; 

6) informatyk Urzędu Gminy Żołynia. 

 

Ad. 1 Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Żołynia Piotr Foryt.  

Po powitaniu zebranych przewodniczący przedstawił zaplanowany porządek posiedzenia, 

przekazany radnym wraz z pismem zwołującym sesję, który przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) udzielenia Wójtowi Gminy Żołynia wotum zaufania; 

b) zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Żołynia za 2019 rok; 

c) udzielenia Wójtowi Gminy Żołynia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 

rok; 

d) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2020 rok; 

e) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019-2026; 

f) wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat nieruchomości stanowiącej własność 

Gminy Żołynia oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy; 

g) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości. 

4. Sprawy różne. 

 

     Radny Krzysztof Kosior zgłosił wniosek o zdjęcie z porządku obrad sprawy rozpatrzenia 

uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na dzierżawę na okres 10 lat nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Żołynia oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy. Przewodniczący rady przeprowadził głosowanie nad tym wnioskiem. 

Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 Wyniki imienne: ZA (10) Andrzej Całka, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof 

Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, 

Wojciech Woś PRZECIW (3) Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Karol Sztur 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Roman Tabin, Anna Wójcik. Przewodniczący rady stwierdził, że 

uchwała, której dotyczył wniosek zostaje zdjęta z porządku obrad. 

 

Ad. 2 Przewodniczący rady powiedział, że radni gminy mieli możliwość zapoznania się  

z protokołem z poprzedniej sesji i nie zgłosili uwag, ani wniosków związanych z jego 

sporządzeniem. W związku z powyższym zaproponował jego przyjęcie i przeprowadził 

głosowanie. Rada przyjęła protokół jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 Wyniki imienne: ZA (15) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, 

Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 
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Ad.3 Przewodniczący rady gminy przypomniał, że radni gminy otrzymali raport o stanie 

Gminy Żołynia za rok 2019 i że temat ten był dyskutowany na wspólnym posiedzeniu 

wszystkich komisji rady. Poprosił wójta gminy o zabranie głosu w tej sprawie. Wójt gminy 

Piotr Dudek przypomniał, że radni mieli już okazję podyskutować w tej sprawie. Zachęcał do 

dyskusji jeżeli tylko pojawiły się jakieś nowe uwagi w tej sprawie. Osobiście rok 2019 ocenił 

jako dobry. Stwierdził, że dzięki radzie gminy i pracownikom urzędu udało się w nim wiele 

dokonać. Poprosił zebranych o ewentualne ustosunkowanie się do raportu. Wobec braku 

dyskusji, przewodniczący rady odczytał uchwałę i poddał ją pod głosowanie. Uchwała Nr 

XV/124/20 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Żołynia wotum zaufania została 

przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, 

BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 Wyniki imienne: ZA (15) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, 

Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania 

z wykonania budżetu gminy za 2019 r. przedstawiła skarbnik gminy Anna Kostyńska. 

Przypomniała, że sprawozdania te zostały radnym przedstawione na posiedzeniu Komisji 

Rewizyjnej oraz wspólnym posiedzeniu wszystkich komisji rady. Ponieważ część opisowa 

sprawozdania z wykonania budżetu szczegółowo przedstawia temat, skarbnik zaznaczyła, że 

omówi tylko najważniejsze kwestie. Wspomniała również, że Regionalna Izba 

Obrachunkowa w Rzeszowie sprawozdanie z wykonania budżetu zaopiniowała pozytywnie  

z drobnymi uwagami. Skarbnik oceniła, że wykonanie dochodów gminy na poziomie 98%  

to dobry wskaźnik. Podała, że dochodów nie wykonano na kwotę 650 tys. zł z tytułu 

sprzedaży budynku przy ul. Mickiewicza w Żołyni, opłat za usługi przedszkola, opłaty 

śmieciowej oraz z dotacji z urzędu marszałkowskiego na wykonanie boiska wielofunkcyjnego 

w Brzózie Stadnickiej. Omówiła również stronę wydatkową, wymieniając najważniejsze 

zadania inwestycyjne gminy w roku 2019. Tu wskazała: budowę 292 mb wodociągu za  

kwotę 95 tys. zł, dotowanie budowy chodników przy drodze wojewódzkiej i powiatowej 

(odpowiednio 110 i 118 tys. zł i po 195 mb chodnika), nakłady w wysokości 517 tys. zł na 

drogi gminne – remont ulic Sokołowskiej, Smolarskiej, dwóch bocznych przy ul. Raki, 3 dróg 

w Smolarzynach, drogi Zakościelnej w Żołyni, wykonanie kolektora przy ul. Smolarskiej, 

odcinka drogi w Kopaniach i odcinka drogi bocznej, odchodzącej od ulicy Smolarskiej. 

Podała łączna długość wyremontowanych dróg gminnych – 2898 mb. Z innych ważniejszych 

inwestycji gminnych wymieniła: modernizację remizy OSP w Kopaniach Żołyńskich pod 

kątem uruchomienia w niej oddziału przedszkolnego - koszt 598 tys. zł, budowę sieci 

kanalizacji sanitarnej w Żołyni, Kopaniach Żołyńskich i Smolarzynach - 682 mb nowej sieci 

za kwotę 628 tys. zł, zakończenie projektu instalacji urządzeń wykorzystujących odnawialne 

źródła energii – panele solarne, fotowoltaiczne i kotły na biomasę za kwotę 1 mln 55 tys. zł, 

budowę boiska wielofunkcyjnego w Brzózie Stadnickiej za kwotę 467 tys. zł. Skarbnik 

powiedziała, że na wydatki majątkowe gmina przeznaczyła 3 mln 682  tys. zł. Podała 

zadłużenie gminy na koniec 2019 r. stanowiące 23% wykonanych dochodów, co kwotowo 

stanowiło 8 mln 70 tys. zł, w tym z tytułu kredytów długoterminowych: 7 mln 894 tys. 

Omówiła również należności wymagalne gminy. Na pytanie radnego Tadeusza Lei jak na 

przestrzeni lat zmieniło się zadłużenie gminy skarbnik odpowiedziała, że sukcesywnie ono 

spada. Nie podała dokładnych kwot, wskazała jednak wieloletnią prognozę finansową jako 

źródło takich danych. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący rady odczytał 

uchwałę i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XV/125/20 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy  

Żołynia za 2019 rok została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 

0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 Wyniki imienne: ZA (15) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, 

Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 
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     Następnie przewodniczący rady poprosił Romana Tabina – przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej o odczytanie opinii komisji dotyczącej wykonania budżetu gminy za 2019 r. Po 

jej odczytaniu przewodniczący rady odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej do rady gminy  

o udzielenie wójtowi gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy na 2019 r. 

Odczytał również sentencję uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie, 

pozytywnie opiniującej wniosek komisji rewizyjnej do RG o udzielenie wójtowi 

absolutorium. Przewodniczący przypomniał, że temat absolutorium omawiano na 

posiedzeniach komisji rady i zachęcał do dyskusji. Wobec braku głosów, odczytał uchwałę  

i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XV/126/20 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Żołynia absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 Wyniki imienne: ZA (15) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna 

Wójcik. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy omówiła skarbnik gminy. 

Poinformowała, że dochody i wydatki gminy zwiększą się o kwotę 905 tys. zł, na co złożą 

się: dotacja celowa z Centrum Projektów Polska Cyfrowa w wysokości 95 tys. zł 

przeznaczona na zakup laptopów dla szkół w ramach II edycji programu „Zdalna szkoła”; 

dochody z opłaty śmieciowej  w wysokości 774 tys. 400 zł, dotacja celowa z Narodowego  

i Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w wysokości 30 tys. 

600 zł na usuwanie wyrobów zawierających azbest; dotacja z Fundacji Orlen w wysokości  

5 tys. zł na projekt Zakątek - budowa skweru dla seniora i juniora w miejscowości Zakącie. 

Radni nie dyskutowali w sprawie uchwały. Przewodniczący odczytał jej treść i poddał pod 

głosowanie. Uchwała Nr XV/127/20 w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2020 

rok została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 Wyniki imienne: ZA (15) 

Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, 

Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, 

Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

Projekt uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej przedstawiła skarbnik 

gminy. Przypomniała, że w ślad za zmianami wprowadzonymi do budżetu należy dokonać 

zmian prognozy finansowej. Wspomniała, że przesłany wcześniej radnym projekt uległ 

zmianie. Wyjaśniła, że dodatkowo do uchwały wprowadzona zostanie dotacja  4 tys. 368 zł, 

którą w rubrykach dla roku 2020  należy dopisać po stronie dochodowej i wydatkowej. Radni 

nie dyskutowali w tej sprawie. Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą 

zawierającą zmianę omówioną przez skarbnika. Uchwała Nr XV/128/20 w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2019-2026 została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 Wyniki imienne: ZA (15) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech 

Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna 

Wójcik. 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości przedstawił 

Waldemar Natoński – Sekretarz Gminy Żołynia. Wyjaśnił, że uchwała związana jest  

z modernizacją drogi Zagumnie w Brzózie Stadnickiej. W celu poszerzenia wyjazdu na drogę 

powiatową z drogi zagumiennej gmina w drodze wymiany nabędzie działkę prywatną 

znajdującą się przy skrzyżowaniu dróg. Sekretarz wyjaśnił, że w związku z różnicami  

w powierzchni działek zamiana dokonana zostanie za dopłatą, po wycenieniu nieruchomości 

przez biegłego rzeczoznawcę. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał 

uchwałę i przeprowadził głosowanie nad nią. Uchwała Nr XV/129/20 w sprawie wyrażenia 



4 

 

 

zgody na zamianę nieruchomości została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 

15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 Wyniki 

imienne: ZA (15) Andrzej Całka, Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, 

Krzysztof Kosior, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Karol Sztur, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

 

Ad. 4 W punkcie spraw różnych Sołtys Sołectwa Żołynia Marek Mach wnioskował, aby 

uściślić i podać na łamach gazety gminnej sposób w jaki mieszkańcy mogą pozbywać się 

styropianu. Wójt wyjaśnił, że małe ilości styropianu, np. po opakowaniach sprzętu AGD 

można oddawać w czarnych workach, natomiast w przypadku odpadów budowlanych, 

styropianu z elewacji, ich utylizację powinna zapewniać firma przeprowadzająca remont. 

Sołtys Smolarzyn Joanna Wal pytała w jakim trybie w sytuacji epidemii koronawirusa 

zostaną przeprowadzone zebrania wiejskie. Prosiła również o skierowanie ekipy remontowej 

urzędu gminy do prac remontowych w tym sołectwie. Wnioskowała również  

o doprowadzenie do porządku placu zabaw w Smolarzynach. Wójt odpowiedział, że zebrania 

wiejskie odbędą się zgodnie z obowiązującymi obostrzeniami. Stwierdził, że w Żołyni sala 

GOK powinna pomieścić mieszkańców, natomiast w pozostałych sołectwach - w celu 

zapewnienia dystansu społecznego – zebrania odbędą się na otwartej przestrzeni  

z zapewnieniem nagłośnienia. Wójt stwierdził, że ekipa remontowa jest do dyspozycji 

sołtysów i będzie kierowana w miarę możliwości do prac. Odniósł się również do 

funkcjonowania placów zabaw. Powiedział, że zgodnie z wytycznymi powinny być one 

dezynfekowane. W Żołyni jest pracownik, który to robi i plac funkcjonuje. Deklarował, że 

jeżeli będzie taka wola mieszkańców i zostaną zabezpieczone kwestie związane z dezynfekcją 

to place zabaw zostaną otwarte również w Brzózie Stadnickiej i Smolarzynach. Sołtys Żołyni 

Marek Mach podziękował za pracę ekipy remontowej urzędu, której pracę ocenił bardzo 

dobrze. 

Sołtys Jan Buszta prosił o interwencję w sprawie wody wylewającej się na drogę 

powiatową w Brzózie Stadnickiej w pobliżu posesji p. Krawczyk. Wójt zadeklarował 

wystąpienie w tej sprawie do zarządu dróg powiatowych. Przy okazji wspomniał, że  

p. Krawczyk, powołując się na panującą epidemię koronawirusa, nie stawia się w urzędzie,  

w związku z czym administracyjne załatwienie sprawy drogi gminnej przebiegającej koło jej 

posesji jest utrudnione. Poinformował zebranych, że nie ma również odpowiedzi z zarządu 

dróg wojewódzkich odnośnie naprawy krawężnika koło posesji p. Rachwała w Żołyni.  

Radny Tadeusz Leja zapytał, co gmina robi w zakresie monitorowania wagi odpadów 

odbieranych z terenu gminy. Wójt odpowiedział, że gmina otrzymuje faktury za wywóz 

śmieci i ich ilość monitorowana jest na bieżąco. Wyraził ubolewanie, że w Żołyni ilość 

odpadów zmieszanych jest bardzo duża w porównaniu z pozostałymi sołectwami. 

Poinformował zebranych, że w firmie obsługującej gminę jest nowy kierownik i będzie trochę 

zmian, m.in. odbiór od firm będzie się odbywał w innych dniach aniżeli od nieruchomości 

zamieszkałych. Wyraził nadzieję, że to spowoduje zmniejszenie ilości śmieci wywożonych 

jako komunalne. Wspomniał, że według informacji od wójtów gmin ościennych,  

w niektórych z nich ilość śmieci zmieszanych wzrosła o 50%. Sugerował apelowanie do 

mieszkańców o segregację odpadów. Dodał, że firma wywozowa ma lepiej dokumentować 

brak segregacji odpadów i informować o tym gminę. Sołtys zwrócił uwagę, że firma odbiera 

odpady wystawiane w czarnych workach bez jej logo i z opadami z remontów. Wójt 

powiedział, że zwróci się do firmy, aby odbierała tylko odpady wystawione w workach 

oznaczonych jej logo. 

Radny Roman Tabin poprosił o wyjaśnienie powodu nieotwierania nowo wybudowanego 

boiska wielofunkcyjnego w Brzózie Stadnickiej. Wójt wyjaśnił, że problemy z otwarciem 

wynikały z niewykonania przez zakład energetyczny przeniesienia przewodów sieci średniego 

napięcia pod powierzchnię boiska. W związku z epidemią koronawirusa firmie obcięto środki 

na inwestycje i zadanie to na pewno nie zostanie wykonane również w 2021 roku. W związku 

z tym zastępczo linie sieci zostaną zabezpieczone osłoną i boisko zostanie otwarte. Wójt 
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ocenił, że nie widzi zagrożenia, aby przy grze w piłkę siatkową czy koszykówkę piłka 

uderzała o linię. Zapowiedział otwarcie boisko w przeciągu nadchodzących dni. 

 

Radni nie zabierali więcej głosu, przewodniczący rady podziękował zebranym za 

przybycie i zamknął obrady o godzinie 16.30. 

Sporządził:      

                                                                                                      


